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Chiritoiu: Una peste alta PIB-ul nostru sta surprinzator de bine; scaderea e în ton cu

restul Europei

PIB-ul României sta surprinzator de bine, scaderea fiind în linie cu cea  din Europa, iar asta se datoreaza

interventiei puternice a Guvernului, a  declarat Bogdan Chiritoiu,  presedintele Consiliului Concurentei.

"Una peste alta, PIB-ul nostru sta surprinzator de bine, scaderea este  cam în ton cu restul Europei, dar e ceva mai

mica. Stam un pic mai bine  si asta se datoreaza si interventiei foarte puternice a Guvernului.  Acest deficit de 9%,

noua si ceva, aproape 10%, iarasi e cam în linie cu  ce fac celelalte state din Uniunea Europeana, dar e totusi un

efort  financiar imens al statului. În deficitul bugetar vedem banii, dar mare  parte din efortul pe care îl face statul

sunt garantiile. En gros-ul  efortului pe care îl facem pe fonduri nationale sunt garantiile", a spus  Bogdan

Chiritoiu.

Potrivit acestuia, impactul pâna acum vine de la câteva masuri, precum  somajul tehnic, kurzarbeit, faptul ca statul

si-a platit datoriile, a  platit TVA, a amânat taxe etc.

"Masurile de ajutor de stat pe care le tot anuntam, cu exceptia schemei  de la fondul de garantare, care este cea mai

avansata, prima care aduce  cash în economie, celelalte de abia urmeaza sa fie implementate. Ele  sunt aprobate,

companiile contracteaza, primesc granturi, garantii  pentru credite, dar lucrurile astea abia urmeaza. Este un lucru

bun ca  ne-am descurcat destul de bine pâna acum si urmeaza sa intre destul de  multi bani în economie în perioada

urmatoare.

Presedintele Concurentei s-a aratat impresionat de evolutia comertului  alimentar, faptul ca a trecut usor peste

panica din primavara fiind un  lucru care arata taria acestei industrii.

"Comertul alimentar si activitatile conexe, logistica, faptul ca  transporturile au mers, camioanele cu soferii pusi în

carantina, cu  state care închideau granitele, cu populatia care voia sa cumpere hârtie  igienica sau ce voia în

cantitati neobisnuite. Toate lucrurile astea,  cu toate presiunile si industria nu a capotat, ceea ce mi se pare un 

lucru remarcabil si care arata forta acestor sectoare economice", a  explicat Chiritoiu.

El a adaugat ca presiunea a fost însa prea mare pe zona de sanatate, pe  partea de bunuri medicale, pe servicii

medicale, unde cererea mult mai  mare decât de obicei a aratat "ca nu avem destula redundanta în zona  asta".

Şeful CC a mai afirmat ca în prezent, pe lânga comert, din punct de  vedere al concurentei, merg bine si

telecomunicatiile si ca spera sa  ramâna "si dupa ce trecem prin 5G si prin achizitia de catre Orange a  Telekom".

Totodata, progrese s-au facut pe zona de servicii financiare,  "ceea ce ne bucura, pentru ca este una dintre

prioritatile noastre sa  crestem concurenta pe aceasta zona". Partea mai putin buna este însa ca  aceasta crestere a

concurentei vine din afara tarii.

Mai putin bine merge, potrivit lui Chiritoiu, zona de materiale de  constructii, o zona careia îi acorda atentie, mai

ales în contextul în  care este asteptata o crestere a investitiilor statului în zona de  lucrari de infrastructura.

Printre prioritati, Bogdan Chiritoiu a mentionat energia, o zona importanta si care va fi dinamica în continuare.

Pe de alta parte, el a afirmat ca este asteptata o relocare a unor  facilitati de productie dinspre Asia spre Europa si

"important este ca  noi sa atragem în România cât mai mult din aceste investitii  productive".
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